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Boligudvalget har i brev af 26.januar 2021 stillet mig følgende spørgsmål vedrø-

rende L 144 - Forslag til lov om forebyggelse af smitte med covid-19 når ar-

bejdsgivere stiller bolig til rådighed for ansatte, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

Spørgsmål nr. 1: 

Hvad er baggrunden for, at der med lovforslaget stilles krav om 1 meter fysisk 
afstand mellem beboere, og ikke 2 meter som det lige nu anbefales af 

sundhedsmyndighederne?  

Svar: 

Sundhedsstyrelsens anbefaling om 2 meters afstand er en anbefaling og ikke et 

krav, som kravet om 1 meters afstand vil være i loven. Det er også uvist, hvor 

længe anbefalingen om 2 meters afstand vil være gældende. I første omgang gæl-

der afstandskravet på 2 meter frem til og med 7. februar 2021. Det vil være vigtigt 

for arbejdsgiverne, at der er faste retningslinjer og krav, som de kan indrette boli-

gerne efter, og at der ikke foretages for mange ændringer i lovens krav til boli-

gerne.  Derudover er det vigtigt ikke at sætte krav, der reelt gør det umuligt for ar-

bejdsgiver at leve op til kravene om afstand, så flere ansatte kan bo sammen.  

 

Derfor er kravet i loven fastsat således, at der skal være mulighed for at holde 

mindst 1 meters afstand mellem beboerne på alle tidspunkter. 

 

Med venlig hilsen 

 

Kaare Dybvad Bek 
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